
 

Protokół Nr XVIII/2016         

z XVIII Sesji Rady Gminy Gaworzyce  

odbytej w dniu 29 listopada 2016 r. 

 

 

Obrady XVIII Sesji Rady Gminy Gaworzyce w kadencji 2014-2018 odbyły się w Pałacu                   

w Gaworzycach. 

Obrady rozpoczęto o godz. 13.05.
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

 

Obecni na Sesji – zgodnie z załączonymi listami obecności. 

Obradom przewodniczyła p. Danuta Pawliszyn - Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 

Pkt 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Otwarcia obrad XVIII Sesji Rady Gminy Gaworzyce dokonała p. Danuta Pawliszyn - Przewod-

nicząca Rady Gminy Gaworzyce.  

Przewodnicząca Rady Gminy, po przywitaniu zebranych, stwierdziła na podstawie listy obecno-

ści, że w Sesji aktualnie uczestniczy 15 radnych, wobec czego Sesja posiada wymagane               

quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Pkt 2 

Uroczyste przekazanie przez Komendanta Powiatowego Policji w Polkowicach samochodu 

służbowego dla Rewiru Dzielnicowych w Gaworzycach 

Zgodnie z punktem 2 porządku obrad nastąpiło uroczyste przekazanie samochodu służbowego 

dla Rewiru Dzielnicowych w Gaworzycach. Przekazania pojazdu dokonali: podinsp. Waldemar 

Cichocki - I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Polkowicach, p. Beata Taczyńska-

Pietruś - Zastępca Wójta Gminy oraz p. Danuta Pawliszyn - Przewodnicząca Rady Gminy               

Gaworzyce. 

 

Pkt 3 Przedstawienie porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy p. Danuta Pawliszyn zawnioskowała o rozszerzenie porządku                  

obrad przez wprowadzenie do porządku obrad punktu 14 – Odpowiedzi na interpelacje. 

"Za" wyżej wymienionym wnioskiem Przewodniczącej Rady Gminy w sprawie rozszerzenia 

porządku obrad Sesji zagłosowało 15 radnych.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała rozszerzony porządek obrad XVIII Sesji: 

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.   Uroczyste przekazanie przez Komendanta Powiatowego Policji w Polkowicach samochodu 

służbowego dla Rewiru Dzielnicowych w Gaworzycach. 

3.   Przedstawienie porządku obrad. 

4.   Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Gminy. 

5.   Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy w okresie między sesjami. 

6.   Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o pracy w okresie między sesjami. 

7.   Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny,                 

z uwzględnieniem działań  podejmowanych przez szkoły nakierowanych na kształcenie uczniów 

ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi, a także o wynikach sprawdzianu w kl. VI SP oraz 

egzaminu gimnazjalnego. 

8.   Wnioski i zapytania radnych. 

9.    Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2016 rok. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. 
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12.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy gminy Gaworzyce z organiza-

cjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwiet-

nia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok. 

13. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych.                 

14.  Odpowiedzi na interpelacje. 

15.  Sprawy różne. 

16.  Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy skierowała do radnych pytanie: Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem przedstawionego przeze mnie porządku obrad? 

"Za" przyjęciem zmienionego porządku obrad XVIII Sesji zagłosowało 15 radnych. 

 

Ad. 4 

Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z XVII Sesji Rady Gminy nie został 

odczytany na posiedzeniu komisji. Zostały wprowadzone następujące zmiany do protokołu: 

- w punkcie Ad. 4 zostało dodane zdanie: "Sprawozdanie zostało dołączone do protokołu."; 

- w punkcie 14 „Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych” w podpunkcie czwartym ostatnie 

zdanie brzmi: "czy rzeczywiście warto ten temat rozpoczynać; 

- w punkcie 14 w podpunkcie siódmym, w zdaniu drugim zostało dodane słowo "rolny". 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych z pytaniem: Kto z państwa             

radnych jest za przyjęciem Protokołu z XVII Sesji? 

Radni Gminy Gaworzyce, w głosowaniu jawnym, 15 głosami „za” przyjęli Protokół                            

Nr XVII/2016 z XVII Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 20 października 2016 r. 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy w okresie między sesjami 

Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy w okresie miedzy sesjami przedstawiła p. Beata Taczyńska-

Pietruś Zastępca Wójta Gminy. 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie zostało dołączone do protokołu. 

 

Ad. 6 

Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o pracy w okresie między sesjami 

Przewodnicząca Rady Gminy – p. Danuta Pawliszyn przedstawiła szczegółową informację                        

o pracy w okresie między sesjami. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o pracy w okresie między sesjami została dołączona 

do protokołu. 

 

Ad. 7 

Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny,                 

z uwzględnieniem działań  podejmowanych przez szkoły nakierowanych na kształcenie 

uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi, a także o wynikach sprawdzianu                    

w kl. VI SP oraz egzaminu gimnazjalnego 

Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny,                 

z uwzględnieniem działań  podejmowanych przez szkoły nakierowanych na kształcenie uczniów 

ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi, a także o wynikach sprawdzianu w kl. VI SP oraz 

egzaminu gimnazjalnego została omówiona podczas wspólnego posiedzenia Komisji stałych 

Rady Gminy - w dniu 22.11.2016 r. 
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Radni, podczas obrad XVIII Sesji odstąpili od ponownego omówienia przedmiotowej informa-

cji. 

Informacja została dołączona do protokołu. 

 

Ad. 8 

Wnioski i zapytania radnych 

W punkcie 8 porządku obrad radni zgłosili następujące wnioski i zapytania: 

1) radna Anna Sojka: Czy na wnioski z komisji będziemy mieli dziś odpowiedź?  

2) radna Anna Sojka: Wyszła sprawa z odpadami wielkogabarytowymi. Rozmawiałam już                  

z Katarzyną Kocik, ponieważ ludzie teraz, w okresie przedświątecznym, wyrzucają wszystkie 

rzeczy, które są niepotrzebne, typu: wersalki, pralki, lodówki, bo wymieniają sobie na nowe.  

Nasza uwaga: Czy gmina nie mogłaby się jakoś dogadać, żeby zamiast jednorazowo, w czerwcu 

na przykład, te odpady wielkogabarytowe odbierać wcześniej. Wygląda to tragicznie. Mieszkań-

cy te odpady wyrzucają koło PSZOK-ów. (…)  

P. Beata Taczyńska-Pietruś Zastępca Wójta Gminy: Sprawdzimy to; 

3) radny Mieczysław Jóźwin: Wnioskuję o zajęcie stanowiska przez pana Wójta w sprawie 

montażu progów spowalniających w Dalkowie. 24 sierpnia wpłynęło pismo do Urzędu. Kopię 

pisma składam. 

/W załączeniu pismo złożone przez radnego Mieczysława Jóźwina/; 

4) radna Bożena Wojtczak: Na prośbę mieszkańca ulicy Lipowej, który uczestniczył                         

w ostatnim posiedzeniu Komisji, mam zapytanie - Czy cokolwiek wiemy w sprawie  wykonania 

usługi przycięcia tych niebezpiecznych gałęzi na ulicy Lipowej? 

5) radna Maria Jankowa: Pani Przewodnicząca, w zasadzie to będzie odrębnym punktem              

dzisiejszych obrad. Chodzi o moją interpelację zgłoszoną na poprzedniej sesji. Zgłaszam prośbę 

do Pani, żeby spowodować, żeby nastąpiło uzupełnienie tej odpowiedzi na tą interpelację               

zgłoszoną z uwagi na to, że ta odpowiedź dla mnie jest odpowiedzią niezadowalającą. 

/W załączeniu pismo złożone przez radną Marię Jankowa/; 

6) radna Maria Jankowa: Drugi wniosek związany jest z rozpoczęciem prac dotyczących 

opracowania nowego studium zagospodarowania przestrzennego gminy Gaworzyce. Mieliśmy 

okazję po raz pierwszy oglądać ten dokument na posiedzeniu komisji i zauważyłam, że między  

drogą trójką, a drogą która prowadzi do, leśna ta, albo bliżej do Głogowa, jest teren przeznaczo-

ny na działalność gospodarczą, więc chciałabym prosić, żeby uchwałę którą podjęliśmy o wyra-

żeniu zgody na zbycie nieruchomości, właśnie naszych działek, czyli naszych gminnych znajdu-

jących się w tym trójkącie, przesunąć, nie sprzedawać dopóki nie będą te tereny przeznaczone na 

cele przemysłowe, inwestycyjne, bo podejrzewam, że po prostu dostaniemy za te działki dużo 

więcej, a to byłoby na szkodę naszego budżetu; 

7) radna Maria Jankowa poinformowała zebranych, że otrzymała odpowiedź dotyczącą zmia-

ny sposobu numerowania posesji, nieruchomości w Gaworzycach.  

Radna Maria Jankowa: Pani Wójt odpowiada mi, że przyjmuje moje sugestie i uwagi do wia-

domości. Jednakże na chwilę obecną sprawa ta wymaga skonsultowania z mieszkańcami Gawo-

rzyc kwestii zmiany numerów i ulic, a co za tym idzie, zgody na poniesienie kosztów z tym 

związanych. Ale co dalej? 

Zastępca Wójta Gminy: to jest na dzisiaj;  

Radna Maria Jankowa: czyli ciąg dalszy nastąpi. 

 

O godzinie 13.40 Przewodnicząca rady Gminy ogłosiła 10-minutowa przerwę w obradach Sesji. 

Obrad XVIII Sesji wznowiono o godzinie 13.50. 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce 
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omówiła Skarbnik Gminy - p. Bogusława Samul.  

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 15 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 15 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XVIII/150/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2016 rok 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2016 rok szczegółowo omówi-

ła Skarbnik Gminy - p. Bogusława Samul.  

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 15 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 15 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XVIII/151/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 15 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 15 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XVIII/152/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy gminy Gaworzyce z organi-

zacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia                 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok 

Wprowadzenia do projektu uchwały dokonała Przewodnicząca Rady Gminy. 

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 15 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 15 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XVIII/153/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 
1) W punkcie 13 porządku obrad, p. Beata Taczyńska-Pietruś Zastępca Wójta Gminy udzieli-

ła odpowiedzi na wnioski i zapytania: 

- w kwestii odpadów wielkogabarytowych: Śmieci wielkogabarytowe są rzeczywiście proble-

mem i obserwujemy, że zwykle przed świętami, odpady te coraz bardziej nagromadzają się               

wokół punktów selektywnej zbiórki. Bardzo niekorzystnie wpływa to na estetykę poszczegól-

nych miejscowości. Na pewno były w tej sprawie rozmowy ze Związkiem Gmin Zagłębia Mie-

dziowego, powiem że mało przychylnie, ale myślę że napiszemy jeszcze pismo i spróbujemy,             

co się w tym temacie da zrobić i mam nadzieję, że będzie pozytywnie załatwione; 

- w kwestii progów spowalniających w Dalkowie: Zostanie to odpowiednio zgłoszone do Komi-

sji Bezpieczeństwa i zobaczymy co dalej w tym temacie; 

- w kwestii przycięcia gałęzi na ulicy Lipowej w Gaworzycach: Od kilku dni pani Gabrysz robi 

wizje lokalne z trzema potencjalnymi wykonawcami, którzy mieli te oszacowania ale jeszcze 
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ofert nie złożyli do Urzędu Gminy, więc czekamy na te oferty. Przybliżony koszt pielęgnacyjne-

go przycięcia jednego drzewa to ok. 500 zł netto; 

- w kwestii studium: Myślę, że to jest do przyjęcia. Też zwróciliśmy na to uwagę, chyba że to 

potencjalnie nie będzie, nie wiem, czy to będzie miało przy wybudowaniu S-3 jakiekolwiek 

szanse na to, żeby to był jednak teren działalności przemysłowej. 

Maria Jankowa: Wszystko zależy jak studium zostanie uchwalone. 

Zastępca Wójta Gminy: (…) Strefa jest strefą i jest ona w Planie i nikt jej nie zmienia, bo Plan 

obowiązuje. Natomiast jeśli chodzi o Studium, będziemy mieć uwagę; na pewno zostanie to 

zgłoszone;     

 

2) P. Danuta Pawliszyn - Przewodnicząca Rady Gminy: Porządkowanie numeracji w Gawo-

rzycach będzie tematem posiedzenia Komisji w grudniu. Rozpoczęliśmy już zbieranie informacji 

na ten temat od strony finansowej. W grudniu będziemy mieli już więcej informacji i będziemy   

mogli podjąć jakąś decyzję; 

3) P. Danuta Pawliszyn - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że stawka podatku 

rolnego jest równa cenie urzędowej żyta na 2017 rok i wynosi 52,44 zł za kwintal; 

 

4) Radny Edward Białek - delegat Zgromadzenia ZGZM: Będąc na ostatnim Związku mocno  

świeciłem oczami za gminę Gaworzyce, która prowadzi w niechlubnym zestawieniu „zagraca-

nia”, wyrzucania na PSZOK-i wszystkiego, co jest niepotrzebne. Drodzy Państwo, umowa którą 

Związek zawarł na usługę dotyczy stricte tylko wywozu kubłów. Wielki gabaryt jest dodatkowy. 

Mieszkańcy, co mówię z wielką przykrością, zrobili sobie śmietniki; Kto czegoś nie potrzebuje 

to wyrzuca na potęgę, w różne miejsca. Niestety, tego umowa nie obowiązuje. Związek wyasy-

gnował sporo pieniędzy na to, żeby wynająć samochód,  który - tutaj też dementuję, że jeździ 

tylko raz w roku. Został wynajęty samochód, który nazywa się "gratowóz". Samochód jeździ               

w miarę potrzeb i zabiera te rzeczy, ale jest tego tak dużo, że nie ma możliwości żeby wszystkie 

usunąć. Były jakiekolwiek próby prowadzone, żeby to uporządkować – nie ma takiej możliwości 

(...). Nie może być tak, że ktoś porządkuje sobie wieloletnie magazyny, a konsekwencja będzie 

taka, że gmina może dostać rachunek za wywóz wielkogabarytów. Każdy mieszkaniec ma prawo  

oddać bezpłatnie gruz budowlany i wielko-gabaryty. Warunek jest tylko taki, że  trzeba to 

wszystko dowieźć do Polkowic. Szanowni państwo, była specjalna prezentacja zrobiona jak  

wyglądają te PSZOK-i – Gaworzyce przewodzą temu niechlubnemu rankingowi. Waga gabarytu 

trzykrotnie przewyższa wagę zebraną z odpadów komunalnych. Tak to wygląda. Nasza stawka 

niestety nie obejmuje dodatkowego wywożenia ciężarówką tych śmieci. 

Radna Anna Sojka: Wszystko rozumiem. Tylko jak zdyscyplinować ludzi, bo to wszystko 

dzieje się pod osłoną nocy. 

Radny Edward Białek: Związek i gmina ma z tym duży problem. (…) 

P. Stanisław Gabrysz - Delegat Dolnośląskiej Izby Rolniczej: Podobno są firmy, które zajmu-

ją się zbieraniem opon. Może wejść we współpracę z takimi firmami, żeby nie wozić opon razem 

z meblami. Żeby była organizowana 2-3 razy w roku zbiórka opon. 

Radny Edward Białek: To nie jest tak do końca, że zbiórki. Za wszystko trzeba płacić. Są różne 

sposoby rozwiązania tego problemu. Natomiast, no niestety dopóki nie przerobimy tej wielkiej 

naleciałości, to jeszcze przez rok będziemy mieli jak mamy. Związek zastanawia się nad zatrud-

nieniem mobilnej straży śmieciowej, bo do tego dochodzi. My przewodzimy, a problem dotyczy 

całego powiatu. 

P. Beata Taczyńska-Pietruś: Związek powinien to przewidzieć. Ustawa już jakiś czas funkcjo-

nuje. Eksperci się wypowiadają, że przez jakiś okres czasu, będzie taka mentalność ludzka,                

że będziemy wszystko,  co możliwe wyciągać z domów. Trzeba było przewidzieć większą               

częstotliwość wywozów na początku (…). 

Radna Maria Rafałowicz: Związek zamiast kogoś zatrudniać, raczej powinien te zapasy czę-

ściej wywieźć, a zapasy kiedyś się skończą. 
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Radny Edward Białek: To wszystko wiąże się z pieniędzmi.  

Radny Mieczysław Jóźwin: Za lasem, jak się jedzie do Gostyni, jest dużo opon. Co z tym             

robić? Zgłosić gdzieś? 

 

5) Beata Młynarczyk - sołtys Dzikowa: Czy lampa postawiona u nas z funduszu sołeckiego 

stoi na gminnym gruncie? Bo wydaje mi się, że stoi na działce pana Kałamajki; 

 

Ad. 14 

Odpowiedzi na interpelacje 

Przystępując do realizacji punktu 14 porządku obrad, Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła 

głosu Zastępcy Wójta Gminy Gaworzyce. 

P. Beata Taczyńska-Pietruś - Zastępca Wójta Gminy odczytała treść interpelacji złożonej 

przez radną Marię Jankową w dniu 27 września 2016 r. 

Radna Maria Jankowa: W momencie unieważnienia Studium z 2008 roku jest ważne Studium 

z 1998 roku, czyli bardzo odległe. W tamtym Studium z 1998 roku nie ma mowy o terenach, 

które mogłyby być przeznaczone pod elektrownie wiatrowe. Przeciwnie, w tym Studium                   

tak odległym, mówi się raczej o ochronie gruntów rolnych, o ochronie środowiska, o nasadze-

niach między polami drzew. Nie ma nic o przeznaczeniu gruntów na elektrownie wiatrowe.  

Specjalnie napisałam o tych datach ze względu na to, że w 2010 roku we wrześniu została 

uchwalona ustawa o zagospodarowaniu przestrzennym, została zmieniona, gdzie rada gminy 

została zobowiązana do aktualizacji studiów i planów zagospodarowania przestrzennego i mię-

dzy innymi do ustalania terenu na terenie gminy pod budowę elektrowni wiatrowych, i ja tam 

wyszczególniam gdzie nie ma w ogóle spójności, gdzie ten plan zagospodarowania a to studium 

obowiązujące po uchyleniu nie zgadza się, nie jest spójne i w ogóle są to dokumenty, które są tak 

sprzeczne, że wypadałoby zmienić te akta planistyczne w momencie tuż przed wysłaniem i przy-

jęciem wniosku o realizację tej inwestycji i wysłaniem jej do zaopiniowania przez Regionalną 

Dyrekcję Ochrony Środowiska. 

 

P. Beata Taczyńska-Pietruś - Zastępca Wójta Gminy odczytała treść odpowiedzi skierowanej 

do radnej Marii Jankowej (odpowiedź z dnia 19 października 2016 r.). 

Radna Maria Jankowa: Mając na uwadze to, że plan jest ważny, dlatego zwróciłam się do  

Pana Wójta Gminy o podjęcie inicjatywy uchwałodawczej związanej ze zmianą planu zagospo-

darowania przestrzennego tego rejonu, ewentualnie od uchylenia. My wiemy, że ten plan jest 

ważny i dlatego moja była taka, a nie inna inicjatywa, a udowadnianie w większości tej                

odpowiedzi, że studium akurat nie unieważnia planu, to szkoda było czasu na udowadnianie                      

i dlatego Pani Przewodnicząca odczytam pismo, które w tej chwili złożyłam dzisiaj, żeby była 

jasność sytuacji. 

 

Następnie radna Maria Jankowa odczytała treść pisma skierowanego w dniu dzisiejszym do 

Przewodniczącej Rady Gminy Gaworzyce. 

Ww. pismo radnej Marii Jankowej (z 29 listopada 2016 r.) zawiera:  

1) stwierdzenie, iż odpowiedź Wójta Gminy na interpelację radnej z dnia 27 września jest                

niewystarczająca, 

2) prośbę o spowodowanie uzupełnienia odpowiedzi o informacje: 

- "1. O jakim aktualnie toczącym się postępowaniu w przedmiocie pozwolenia na budowę parku 

elektrowni wiatrowych jest mowa w skierowanej do mnie odpowiedzi?", 

- "2. W kwestii odpowiedzi brak jest również ustosunkowania się Pana Wójta do kwestii niedo-

pełnienia obowiązku wynikającego z potrzeby aktualizowania studium i planów miejscowych                

w związku z zapisami art. 32 i art. 33 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospoda-

rowaniu przestrzennym.". 
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Zastępca Wójta Gminy: Jeśli chodzi o pozwolenia, to każdego inwestora który występował                 

o pozwolenie, ustawa z lipca która wprowadza odległości mówi, że przez okres 36 miesięcy  

można (…). Radna Maria Jankowa: Tak oczywiście. Pytam się konkretnie, o jakie pozwole-

nie? 

Zastępca Wójta Gminy: Ogólnie. O każde pozwolenie, o jakie wystąpił jakikolwiek inwestor  

w tym czasie; W ciągu 36 miesięcy, stosuje się to co obowiązuje w Planie. 

Radna Maria Jankowa: Tak. Czy aktualnie toczy się jakieś postępowanie? 

Zastępca Wójta Gminy: Tego nie muszę wiedzieć aktualnie czy toczy się postępowanie. 

Radna Maria Jankowa: A my wiemy, bo my zwróciliśmy się do Starostwa. 

P. Leszek Lechowski - radca prawny Urzędu Gminy: Powiem, że się toczy. Nie toczy się 

wprost w postępowaniu dotyczącym uzyskania pozwolenia na budowę. Natomiast, toczy się        

pozwolenie, które ma umożliwić wystąpienie o takie pozwolenie, bo między innymi to co mó-

wimy o opinii środowiskowej, to część całej procedury związanej z uzyskaniem pozwolenia na 

budowę  i to w związku z tym uznajemy, że taka procedura się toczy.  

Radna Maria Jankowa: Starostwo wyraźnie nam odpowiedziało, że wniosek został cofnięty,                  

a tu chodzi o budowę elektrowni wiatrowej. 

P. Leszek Lechowski - radca prawny: Jeżeli w tym terminie, tych 36 miesięcy od dnia uchwa-

lenia tej ustawy, będzie wydana pozytywna decyzja środowiskowa, to będzie także możliwość 

uzyskania pozwolenia na budowę … 

Radna Maria Jankowa: uwzględniając wymogi ustawy odległościowej, 

P. Leszek Lechowski - radca prawny: wymogi aktualnie obowiązującej ustawy, która … 

Radna Maria Jankowa: to bardzo proszę o odpowiedź na to, bo to nie jest tak. 

Zastępca Wójta Gminy: Między innymi też na ostatniej Komisji mieliście państwo właśnie 

możliwość zapoznania się z zaprojektowanym dokumentem dotyczącym studium uwarunkowań                 

i kierunków zagospodarowania dla gminy Gaworzyce. Stąd też pan Wójt prowadził rozmowy                  

z KGHM, żeby przy okazji tematu, którym był zainteresowany KGHM, żeby rozszerzyć to             

studium na całą gminę i między innymi, stąd są pewne zapisy, to co firma Państwu przedstawiła 

w dniu 22 listopada na Komisji, to jest też tego więcej, więc nie można mówić że Wójt nie jest 

otwarty i nie realizuje obowiązku z którego wynika, że musi weryfikować studium, wszystkie 

planistyczne dokumenty. To jest jakby pierwszy krok. Żeby zmieniać Plan, musi być zmienione 

Studium, więc cały czas o tym mówimy, nad tym pracujemy; 

Radna Maria Jankowa: W 2011 roku został uchwalony nowy studium. Także już tam trzeba 

było zmienić, także (…). 

Ja się pytam o wymogi, które wniosła ustawa o zagospodarowaniu przestrzennym, gdzie jest 

wyraźnie określone, że jeżeli gmina ma zamiar przeznaczyć tereny pod elektrownie wiatrowe,               

to musi się to znaleźć w Studium. A jeżeli studium lub plany są nieaktualne, to trzeba je zaktu-

alizować, tak jak zresztą zaznaczyłam. 

Zastępca Wójta Gminy: Odpowiedź jest taka, że pracujemy nad dokumentami, więc ja nie 

wiem czego Pani oczekuje. Czy mam się cofać wstecz? 

Radna Maria Jankowa: O tym nie piszę w interpelacji. 

 

Ad. 15 

Sprawy różne 

1) P. Stanisław Gabrysz - Delegat Dolnośląskiej Izby Rolniczej: Koleżanka radna wystąpiła  

w sprawie zmiany numeracji wsi Gaworzyce, więc proszę się zorientować, jakie będą konse-

kwencje zmiany adresów. To będzie kłopot. Rozmawialiśmy tutaj, żeby zrobić                        

zebranie wiejskie, powiadomić mieszkańców. Kilka lat temu była zmiana ulic, no i trzeba było 

może wtedy pomyśleć o zmianie numeracji. 

P. Danuta Pawliszyn - Przewodnicząca Rady Gminy: Toczą się na razie wstępne rozmowy. 

Nie podjęliśmy jeszcze żadnych działań w tym kierunku. Rozeznajemy temat finansów, jakie 

będą zobowiązania ze strony mieszkańców. 
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Na razie szkoda ludzi wprowadzać w błąd. Wydaje mi się, że zainteresowanie zebraniem wiej-

skim może być zbyt małe, żeby zebranie mogło podjąć decyzję w imieniu wszystkich mieszkań-

ców. Poczekajmy jeszcze; 

2) Maria Pucyk - sołtys Kurowa Wielkiego: Co z kontenerem na używaną odzież? Koło 

PSZOKów; 

3) Maria Pucyk - sołtys Kurowa Wielkiego w imieniu mieszkańców podziękowała za lampy             

w Kurowie Wielkim; 

4) Radna Janina Burda poinformowała, że rowy przy bocznych drogach w Koźlicach zostały 

już wyczyszczone. Następnie radna podziękowała pracownikom Urzędu Gminy za szybką inter-

wencję w sprawie rowów; 

5) Radna Maria Jankowa: Chciałabym poruszyć temat herbu naszego, aktualnie obowiązują-

cego. Złożyłam zapytanie do pana Wójta z prośbą, kto zdecydował, czy był wybór i okazuje się, 

że mój wniosek o przesunięcie terminu podjęcia uchwały na wrzesień był w zasadzie bezzasad-

ny, bo radni wybrali ten herb. Wybrali ten herb 24.04.2014.   

 

Następnie radna Maria Jankowa odczytała zebranym fragmenty otrzymanej odpowiedzi na jej 

zapytanie w sprawie herbu. 

Radna Maria Jankowa dodała: Czyli radni po prostu to wybrali. Szkoda, że w tym samym cza-

sie społeczeństwo nie mogło zapoznać się z wizerunkiem tego herbu, co najmniej z pięcioma                  

z tego wynika, a zapoznaliśmy się na stronie naszej gminy z wizerunkami logotypu. Szkoda,                

że to razem nie było. Dziękuję.  

Radna Bożena Wojtczak: Odniosę się do tego co powiedziała pani Maria, ponieważ nie będę 

świeciła oczami za coś, w czym nie czuje się winna jako radna. Oczywiście, radni otrzymali 

przykłady chyba pięciu herbów, ale to nie było tak, że my otrzymaliśmy przykłady i ten był taki, 

ten był taki, a czwarty był taki, piąty taki i wybraliśmy taki, jaki nam się podoba. One wszystkie 

były takie same. Tam gdzieś była tylko szala bardziej przechylona, może strzałka była bardziej 

w prawą, bądź w lewą stronę odwrócona, ale one wszystkie były takie same i tak naprawdę,                  

na pierwszy rzut oka, to ciężko było je rozróżnić. To nie było tak, że mieliśmy pięć różnych pro-

pozycji i wybraliśmy sobie tę żółto-niebieską, która wywołuje jakieś takie kontrowersje, tylko              

one wszystkie były takie same. Różnica w nich była minimalna. Kolorystyka, kształt były takie 

same. To nie było tak, że wybieraliśmy z czegoś co nam się podoba lub nie podoba. 

6) Radny Mieczysław Jóźwin: Jeżeli chodzi o wizerunek gminy to chciałbym Panią Wójt prosić 

o ten przystanek w Kurowie. Dziwię się, że pani Sołtys nie zwraca uwagi na przystanek brzydki, 

straszący, dziurawy. Jest możliwość wzięcia przystanku z Dalkowa; 

7) Radny Edward Białek: Gwoli przypomnienia… Każdy mieszkaniec naszej gminy ma moż-

liwość dostarczenia do punktu selektywnej zbiórki odpadów w Trzebczu różnych odpadów 

(włącznie z gruzem) pod warunkiem, że sam zawiezie i tam zdeponuje (za darmo). 

8) Zastępca Wójta Gminy do radnej Marii Jankowej: Pani wszystkiego nie przeczytała                       

z tej odpowiedzi, którą ja przygotowałam. Bardzo jest to istotne, bo Pani cały czas domaga się 

tego, że nie było to konsultowane z mieszkańcami. Przepis mówi jasno, ja go przytoczyłam dla 

Pani również, że zgodnie z zasadami heraldyki, miasta i gminy wiejskie, które posiadają własne 

tradycje heraldyczne, a gmina Gaworzyce już takie ma, posługują się niezmienionymi herbami 

historycznymi. I to co pani radna Bożena Wojtczak powiedziała, dlatego nie było żadnych               

innych propozycji związanych np. z polami, drzewami, bo z kwerendy wynikało jasno, że                      

w gminie Gaworzyce taki herb obowiązywał, więc tak naprawdę, nasze decyzje były naprawdę 

rzeczywiście bardzo minimalne: co do przechyłu szalki itd. Kolor który obowiązywał w herbie,              

to waga w kolorze złota na niebieskim tle i Komisja Heraldyczna nie przyjęłaby innej propozy-

cji; proszę to zrozumieć. To co do tej pory funkcjonowało, to nijak się nie miało do przepisów, 

to nie było zgodne z przepisami o heraldyce. Mało tego, gmina miała dużo maili od firm, które 

nam zarzucały wręcz, że mamy herb niezgodny z heraldyką. 

Radna Maria Jankowa: akurat nie był herb. Radwanice mają zgodny? 
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Zastępca Wójta Gminy: ale to obowiązuje każdego. Ustawa mówi wprost, co powinna gmina 

zrobić, jak powinna herb opracować.  To, że Radwanice mają taki herb, to ja nie wnikam dlacze-

go mają taki herb, ale przypisy uległy zmianie i niektóre gminy zmieniają, bo chcą zmienić na 

podstawie obowiązujących przepisów, a są gminy które w ogóle tego nie ruszają, bo są zadowo-

lone z herbu. 

Radna Maria Jankowa: To są zasady i projekty tych herbów muszą odpowiadać tym zasadom.                

Natomiast ten projekt mógł być inny. Pewnie, że trzeba sięgać do historii. Mało tego, obiekty 

architektoniczne mogą być. Mógł nasz herb, jako że dla Ziem zachodnich ciężko jest znaleźć                 

w historii, może być tarcza, ta która jest wymagana, podzielona na pół; także to nie musiała być 

tylko waga. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Pani radna, temat herbu uważam za zamknięty. Uchwała podję-

ta większością głosów, jest ważna. 

Radna Maria Jankowa: Ja wiem, to jest już skończona sprawa. 

9) Radna Maria Rafałowicz: Na posiedzeniu Komisji poruszałam trzy sprawy. Sprawę podjaz-

dów na ulicy Głównej - kiedy będzie sprawa zakończona? Sprawę placu targowego oraz sprawę 

ogrodzenia ścieżki. Chciałabym coś wiedzieć na ten temat. 

Zastępca Wójta Gminy: Co do ścieżki, wyjaśniła się sytuacja. To była decyzja pana Wójta, 

który postanowił, że absolutnie nie pasują elementy te z ogrodzenia koło figurki. W związku                    

z tym, nie będziemy tego robić (…) Wysokościowo są to różne elementy.  

Radna Maria Rafałowicz: Proszę mieć na uwadze, że to co nie jest ogrodzone jest najbardziej 

niebezpieczne i  trzeba to w tym roku zrobić. 

Zastępca Wójta Gminy: Dodatkowo jest decyzja o wycince drzew. Robić coś, a potem nisz-

czyć? 

P. Kamil Ciupak - Wicestarosta Polkowicki: Odpowiedź będzie taka sama jak kiedyś. Wszel-

kiego rodzaju dojazdy, tak jak jest szeroki pas drogowy, ze względów prestiżowych zrobiliśmy 

tylko w centrum. Na wcześniejszych odcinkach, czy na późniejszych, już tego typu procedury 

nie robiliśmy z wiadomego względu. Tak jak w innych gminach, gdzie powiat zrobił inwestycje 

tego typu jak w centrum Gaworzyc, wiem że nie znajdą tego typu przedsięwzięć.  Robiąc ostatni 

etap w Gaworzycach, bo robiliśmy to późno, bo w takim okresie dostaliśmy środki zewnętrzne  

to mocno okrojone. (…) Budżet nie jest z gumy. Jest kilkadziesiąt miejscowości w powiecie 

polkowickim, które nie mają żadnego chodnika, skoro więc tutaj jest chodnik z jednej strony 

tego odcinka, to trudno jest stawiać priorytet na to zadanie, bo co mam odpowiedzieć mieszkań-

com, którzy nic nie mają. 

Radna Maria Rafałowicz:  Skoro Wójt powiedział, że kostka już jest i będzie położone. Kostka 

była. Koło pani Surdyk została położona, to jest ta ciągłość, tam też nie było. Kościół „mały”;                

ja rozumiem, że to jest kościół, to jest pierwszy etap budowy drogi. Jest chodnik? jest. A tutaj 

dwa wjazdy. 

Wicestarosta Polkowicki: W przypadku akurat kościoła „małego”, to co wokół kościoła                    

ma Pani na myśli?  

Radna Maria Rafałowicz: Nie, wzdłuż. Chodnik. 

Wicestarosta Polkowicki: To jest na tej szerokości z odgrodzonym pasem na parkowanie                  

samochodów (…). 

Przykład państwa Surdyk, ten fragment 20 metrów koło państwa Surdyk, nie wykonywał tego 

powiat. 

Miała gmina możliwość wykonania tego we własnym zakresie i udało się. Teraz dzięki zaanga-

żowaniu Pana Wójta będziemy wykonywać, nie wykładając ani złotówki, chodnik na wylocie                   

z Gaworzyc. 

Radna Maria Rafałowicz:  Słyszałam od Wójta Gminy, że była na to kostka. Pan Gabrysz najął 

firmę i wyłożył z tej kostki. Reszta kostki została zabrana, a przecież można było wyłożyć.               

Nawet właściciele, którzy tam mieszkają może zapłaciliby za robotę. 
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Wicestarosta Polkowicki: Z tego co się orientuję, to część tej kostki pojechała do Wierzchowic 

- pod przystanek autobusowy. 

Radna Maria Rafałowicz: Dwa lata obiecania i nic z tego nie wynikło. 

Radny Edward Białek: Widocznie mieszkańcom bloku nie zależy. (…) Może sami by to zrobi-

li; to jest dojazd do posesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Uzbrójmy się w cierpliwość. Wróci Pan Wójt i  temat myślę,                     

że temat zostanie załatwiony. 

Radna Maria Rafałowicz: Plac targowy. Już nie wiem co mówić mieszkańcom. Pytają czyj                

to jest plac targowy, czy gmina bierze za to pieniądze? Czy ktoś to używa, płaci za to? 

Radny Edward Białek: Według mojej wiedzy, to ta osoba nie płaci i gmina nie ma z tego tytułu 

dochodów. Sprawdziłem to – gmina nie ma z tego powodu żadnych dochodów; 

10) Radna Anna Sojka: Na komisji zgłaszałam  o szacowanie kosztów założenia lampy tam 

gdzie składała pani Ewelina Kałużna; 

11) Radna Anna Sojka do Wicestarosty: Budują nam drogę, ale droga gminna i pobocza są 

burzone (…). 

12) P. Józef Ochej - sołtys Koźlic: Droga za oczyszczalnią (od oczyszczalni do lasu) jest zabło-

cona przez wywożenie drewna z lasu. Czy Nadleśnictwo da jakieś środki na oczyszczenie tej 

drogi? 

 

Ad. 16 

Zakończenie obrad 

Po wyczerpaniu porządku dziennego obrad, Przewodnicząca Rady Gminy p. Danuta Pawliszyn               

o godz. 14.55 zamknęła obrady XVIII Sesji Rady Gminy Gaworzyce. 

 
Protokołowała: 

 

Renata Dziurman      Przewodnicząca Rady Gminy  
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